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REVISTA PRESEI 

 

 

 Prima ședință a coaliției de la demiterea lui Vlad Voiculescu. Liberalii se vor 

reuni în Biroul Executiv înaintea discuțiilor cu partenerii de guvernare 

Liderii coaliției de guvernare ar urma să se întâlnească luni pentru prima oară de la 

revocarea ministrului Sănătății Vlad Voiculescu (USR-PLUS) de către premierul 

liberal Florin Cîțu. Discuțiile au loc într-un context tensionat, contrele continuând 

și în weekend între șeful Executivului și fostul ministru pe tema raportării 

deceselor cauzate de Covid. Ședința coaliției este precedată de un Birou Executiv 

al liberalilor. Liderii PNL au afirmat că această coaliţie poate merge mai departe, 

chiar şi după afirmaţiile reprezentanţilor USR-PLUS conform cărora Cîţu nu mai 

are susţinearea Alianţei. Cîţu a transmis că aşteaptă o nominalizare din partea USR 

PLUS pentru portofoliul Sănătăţii. 

 

Biroul Executiv al PNL se reuneşte, de la ora 10.00, în sala grupului PNL de la 

Camera Deputaţilor. Ulterior, liderii coaliției ar urma să se reunească într-o primă 

ședință pe care USR o ceruse încă de săptămâna trecută. 

 

În condițiile în care premierul a anunțat demiterea lui Vlad Voiculescu fără 

consultarea prealabilă a USR-PLUS, copreşedintele alianței Dan Barna a anunţat 

că premierul Florin Cîţu nu mai are susţinerea Alianţei USR-PLUS. Ulterior, surse 

din USR PLUS au declarat pentru News.ro că Alianţa ia în calcul să meargă la 

şedinţa coaliţiei inclusiv cu propunerea ca Florin Cîţu să fie înlocuit de Ludovic 

Orban la şefia Executivului, aceasta fiind o condiţie pentru ca actuala formulă de 

guvernare să fie menţinută. 

 

Chiar şi după aceste declaraţii, lideri ai PNL au dat asigurări, în ultimele zile, că 

această coaliţie va merge mai departe. 
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"Coaliţia merge mai departe, PNL este un partid responsabil, un partid care s-a 

angajat în procesul de dezvoltare al României şi care, în momentul în care şi-a 

asumat răspunderea guvernării ca principal partid de guvernământ, a făcut-o pentru 

a pune în practică un program de guvernare serios, care să asigure dezvoltarea 

României", a susţinut Ludovic Orban, sâmbătă, într-o conferinţă de presă în 

Maramureş. 

 

El a afirmat că premierul nu poate fi schimbat doar pentru că "nu-i convine unui 

partid din coaliţie că a fost schimbat un ministru lipsit de performanţă". "Orice 

ministru trebuie să ştie că, înainte de a-şi ataca premierul, trebuie să-şi scrie 

demisia. Dacă nu şi-a scris demisia, trebuie să ştie că va pleca acasă exact cum a 

plecat acasă Voiculescu", a atenţionat Orban. 

 

Orban a mai susţinut că liberalii aşteaptă "să se termine exerciţiul acesta de 

supărare, de orgoliu, şi să fie desemnat un ministru din partea USR PLUS care într-

adevăr să pună sănătatea pe roate". 

 

La rândul său, premierul Florin Cîţu a declarat că aşteaptă ca USR PLUS să 

desemneze noul ministru al Sănătăţii, având în vedere că portofoliul revine acestei 

formaţiuni politice. Coaliţia de guvernare poate merge mai departe, a adăugat Cîţu, 

precizând că, în calitate de şef al Executivului, va evalua miniştrii în funcţie de 

ceea ce fac, şi nu de ceea ce spun. 

 

"Aştept desemnarea ministrului Sănătăţii de la USR PLUS, este un portofoliu care 

revine USR PLUS. Până atunci, voi asigura interimatul şi mă voi asigura că 

lucrurile vor funcţiona în continuare foarte bine. Tot ce înseamnă discuţii politice 

vor avea loc la coaliţie, la discuţia din coaliţie, cu cele trei formaţiuni politice”, a 

declarat Florin Cîţu, duminică după-amiază. 

 

În ceea ce priveşte propunerea pentru funcţia de ministru al Sănătăţii, surse politice 

au declarat pentru News.ro că ar putea fi vorba despre medicul Radu Lupescu, 

decorat de preşedintele Franţei Emmanuel Macron pentru implicarea în lupta cu 

pandemia de Covid-19. O altă variantă luată în calcul de PLUS este Ioana Mihăilă, 

în prezent secretar de stat în Ministerul Sănătăţii.  
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După revocarea lui Vlad Voiculescu de la conducerea Ministerului Sănătăţii, a fost 

vehiculat numele medicului Adrian Wiener (USR) ca posibil înlocuitor, dar în 

cadrul Alianţei postul a fost atribuit PLUS. 

UDMR a susținut încă de la declanșarea conflictului că premierul liberal Florin 

Cîțu are toată susținerea uniunii. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Cîțu: Schimbarea perspectivei de rating de la negativ la stabil arată 

că deciziile luate de Guvernul pe care îl conduc au fost bune/ Eroii sunt 

companiile private, antreprenorii/ Cred că până și Marcel Ciolacu înțelege că 

am procedat bine. Principalul inamic rămâne PSD 

Premierul Florin Cîțu a făcut declarații, sâmbătă dimineață: 

 Agenția de rating Standard & Poor`s a păstrat ratingul de țară, dar a 

modificat perspectiva de la negativ la stabil; 

 Eroii sunt companiile private, antreprenorii. Ei au dus greul și cu care m-am 

consultat de foarte multe ori; 

 Pentru toate acestea le mulțumesc; 

 Realizarea este mai importantă, cu cât vine în contextul actual; 

 Această coaliție condusă de PNL, din care fac parte și USR PLUS și UDMR, 

condusă de un premier liberal a câștigat încrederea partenerilor străini; 

 Am reușit să stabilizăm economia în condițiile în care, așa cum am promis, 

nu am mărit vreo taxă și nu am introdus vreo alta; 

 Anul trecut, ca ministru am cerut să aveți încredere în mine că voi lua 

măsurile cele mai bune de revenire rapidă a economiei. Așa s-a întâmplat; 

 La începutul acestui an, ca premier, am promis că voi lua decizii care vor 

duce la schimbarea perspectivei de țară negativ la stabil; 

 Această decizie arată că programul nostru liberal asigură stabilitatea 

primăriei; 
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 Am construit bugetul pentru eliminarea risipei banului public; 

 Membrilor cabinetului Cîțu: Aveți obligația să aplicați reformele rapid, 

pentru bunăstarea tuturor românilor 

 Înseamnă o inflație mai mică, o calitate a vieții mai bună pentru toți românii; 

 Economia liberală este singura care poate asigura un trai mai bun românilor; 

 Am făcut toate aceste lucruri în condițiile în care PSD ne-au pus piedici și 

obstacole; 

 Astăzi, cred că până și Ciolacu înțelege că am făcut bine; 

 PSD rămâne principalul inamic; 

 Vă încurajez pe toți să vă vaccinați, doar așa putem reveni la normalitate cât 

mai curând; 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Consiliul Naţional al IMM-urilor prezintă stadiul implementării măsurilor 

pentru mediul de afaceri 

Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România 

organizează, luni, o conferinţa de presă în care preşedintele organizaţiei, Florin 

Jianu, urmează să prezinte stadiul implementării măsurilor pentru mediul de afaceri 

din programul de guvernare. 

 

Totodată, implicaţiile COVID-19 asupra forţei de muncă, măsurile pentru 

vaccinarea angajaţilor operatorilor economici şi organizarea de către CNIPMMR 

de cursuri gratuite în domeniul internaţionalizării pentru 400 de angajaţi din cadrul 

IMM-urilor sunt alte trei subiecte care urmează să fie tratate în cadrul conferinţei.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Reprezentanţi ai distribuitorilor de alimente şi ai cabinetelor de medicina 

familiei reclamă că sunt discriminaţi de Guvern, prin excluderea de la 

eligibilitatea accesării programelor de finanţare nerambursabilă din fonduri 

europene 

Asociaţia Companiilor de Distribuţie de Bunuri din România şi Federaţia 

Naţională a Patronatelor Medicilor de Familie acuză Guvernul că discriminează 

distribuitorii de alimente şi cabinetele de medicina familiei prin excluderea de la 

eligibilitatea accesării programelor de finanţare nerambursabilă din fonduri 

europene. 

Asociaţia Companiilor de Distribuţie de Bunuri din România şi Federaţia 

Naţională a Patronatelor Medicilor de Familie arată, duminică, într-un comunicat 

de presă, că au adresat o sesizare Comisiei pentru drepturile omului, egalitate de 

şanse, culte şi minorităţi din Senat cu privire la discriminarea distribuitorilor de 

bunuri de larg consum şi a cabinetelor de medicina familiei din România prin 

excluderea de către Guvern de la eligibilitatea accesării programelor de finanţare 

nerambursabilă din fonduri europene. 

 „Prin acest tip de discriminare se creează distorsiuni economice în piaţă din 

punct de vedere concurenţial şi se produc prejudicii grave de dezvoltare 

economică, cu nerespectarea art. 45 din Constituţia României conform 

căruia «Accesul liber al persoanei la o activitate economică, libera iniţiativă 

şi exercitarea acestora în condiţiile legii sunt garantate».”, se arată în 

comunicat. 

Potrivit sursei citate, dezbaterile din cadrul Comisiei senatoriale vor continua joi, la 

şedinţă fiind invitaţi şi membri ai altor Comisii ale Senatului, reprezentanţi ai 

ministerelor economice. 

Astfel, cele două asociaţii îşi continuă demersul iniţiat în 8 aprilie. 

 „După aderarea României la UE, în majoritatea programelor de finanţare 

publică nerambursabilă distribuitorii de bunuri şi cabinetele medicale 

individuale au fost excluşi de la eligibilitate, ultimul exemplu notoriu fiind 

OUG nr. 130/2020.  
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Această Ordonanţă, deşi modificată şi aprobată prin Lege 220/2020 în 

Parlament cu votul unanim, promulgă de Preşedintele Republicii şi publicată 

în Monitorul Oficial al României încă din 30 octombrie anul trecut, încă nu a 

fost pusă în aplicare de Guvernul României fără nicio explicaţie publică”, 

arată acestea. 

Cele două asociaţii adaugă că, în majoritatea statelor UE, guvernele au iniţiat şi 

implementat mai multe valuri de scheme de ajutor de stat pentru antreprenori. 

 „În majoritatea Statelor membre ale UE Guvernele au acordat aceste forme 

de sprijin financiar fără a face discriminare între categorii de antreprenori, 

condiţia esenţială fiind ca aceştia să facă dovada contabilă că au pierderi 

financiare consistente ca urmare a efectelor pandemiei Covid – 19 şi/sau a 

măsurilor de restricţie impuse de autorităţi pentru prevenirea pandemiei”, 

susţin sursele citate. 

Potrivit acestora într-un răspuns al Directoratului General Politică Regională şi 

Urbană al Comisiei Europene, adresat ACDBR, cu referire la Cadrul Temporar 

pentru acordarea ajutoarelor de stat în contextul Pandemiei Covid-19, se indică 

următoarele: 

 „Cadrul Temporar a fost adoptat de către Comisie cu scopul de a oferi un 

cadru legal astfel încât să determine compatibilitatea măsurilor de ajutor ale 

statului, create şi implementate de Statul Membru pentru a face faţă 

posibilelor consecinţe negative cauzate de pandemia COVID-19. În 

principiu, excluzând sectorul financiar, Cadrul Temporar nu exclude niciun 

sector (economic) de la domeniul de aplicare. Statele membre pot totuşi 

exclude anumite sectoare sau angajamente de la ajutorul acordat în 

conjunctura pandemiei COVID-19. Totuşi, deoarece ajutorul acordat de Stat 

pune beneficiarii săi într-o poziţie favorabilă faţă de competitorii acestora 

(spre exemplu, oferirea de lichidităţi financiare), statele membre trebuie să 

se asigure că, în baza puterii lor discreţionare, selecţia beneficiarilor 

ajutoarelor să fie bazată pe criterii predefinite şi obiectiv stabilite pentru a 

limita denaturarea competiţiei din piaţă”. 
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Reprezentanţii celor două asociaţii mai susţin că nerespectarea principiilor 

europene privind acordarea ajutoarelor de stat plasează România pe poziţia de 

unicul stat membru care, folosind o argumentare juridico-economică 

discriminatorie, aleatorie, poziţionează operatori economici în concurenţă neloială 

atât în piaţa locală, cât şi în cea unională. 

 „Din aceste motive ne dorim ca dezbaterea din Comisia pentru drepturile 

omului, egalitate de şanse, culte şi minorităţi din Senatul României să 

reprezinte forul de consultare publică pentru înlăturarea din legislaţie şi din 

cutuma de guvernare a instrumentelor de discriminare a tuturor 

antreprenorilor români, plecând de la ilustrarea practicilor negative din 

domeniile sănătăţii umane şi securităţii alimentare. Guvernul nu a pus în 

aplicare de mai bine de 6 luni Legea 220/2020 de aprobare a OUG 130/2020 

privind unele măsuri pentru acordarea de sprijin financiar din fonduri 

externe nerambursabile, aferente Programului operaţional Competitivitate 

2014-2020, în contextul crizei provocate de COVID-19, precum şi alte 

măsuri în domeniul fondurilor europene. Chiar dacă demersul nostru de a 

discuta aspecte cu impact major în economia naţională reprezintă o premieră 

pentru Comisia parlamentară, ne manifestăm încrederea că se vor alătura şi 

alte asociaţii patronale şi alţi membri ai Parlamentului pentru a identifica 

soluţii legislative care vizează accesul liber la dezvoltare economică pentru 

toţi operatorii economici români, precum şi accesul liber la fonduri 

nerambursabile pentru cabinetele de medicina familiei şi 

distribuitorii/comercianţii de alimente”, mai scrie în comunicat. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Curtea Constitutionala urmeaza sa analizeze modificarile la Legea darii in 

plata, care permit reechilibrarea contractelor de credit 

Curtea Constitutionala va analiza marti, 20 aprilie, modificarile la legea darii in 

plata, care permit reechilibrarea contractelor de credit. 

 

Informatia a fost lansata de Asociatia Credere pentru Informarea, Consilierea si 

Educarea Consumatorilor. 
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In acest context, Credere a transmis catre CCR un memoriu in sprijinul 

constitutionalitatii legii. 

 

"Parlamentul Romaniei adopta in aprilie 2020 modificari la Legea 77/2016 privind 

darea in plata, avand la baza indrumarile Curtii Constitutionale cuprinse in istorica 

decizie nr. 731/2019. Prin aceasta decizie magistratii CCR au retinut modalitatea 

eronata in care instantele de judecata au solutionat dosarele pe darea in plata, in 

detrimentul imprumutatilor, cu consecinte dramatice asupra vietii justitiabililor, 

sporind neincrederea in actul de justitie din Romania. 

 

Cardul de masa Up Dejun iti aduce discounturi de pana la 50% la categorii 

precum: abonamente de servicii medicale Regina Maria, curierat DPD, card de 

carburant OMV Petrom, produse de birotica si papetarie Lecom, solutii de 

digitalizare, tracking GPS flota auto de la iTrack si altele. Obtine oferta AICI! 

 

Interpretarile eronate ale instantelor de judecata au vizat notiunea de impreviziune 

cuprinsa in legea darii in plata. In acest context, Parlamentul a instituit prin lege 

criterii de impreviziune, adica au fost determinate acele situatii de dezechilibru 

existente in materia contractelor de credit", precizeaza Asociatia Credere pentru 

Informarea, Consilierea si Educarea Consumatorilor printr-un comunicat de presa. 

 

Potrivit sursei citate, Legea darii in plata a fost contestata de catre entitatile 

bancare in circa 2000 de dosare, acesta fiind cel mai contestat act normativ din 

istoria Curtii Constitutionale din Romania. 

 

"Cifrele sunt surprinzatoare, intrucat impactul estimat la nivelul sistemului bancar 

este unul nesemnificativ. Potrivit datelor transmise de Banca Nationala a Romaniei 

catre Credere, in perioada mai 2016 - aprilie 2020 au apelat la Legea darii in plata 

9500 de debitori. Dupa adoptarea modificarilor de catre Parlament, in perioada mai 

2020 - februarie 2021, numai 728 de imprumutati au accesat prevederile legii darii 

in plata", precizeaza sursa citata. 

 

 

https://ziare.com/ccr/
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://ziare.com/legea-darii-in-plata/
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Astfel, Credere arata ca miza termenului de marti este foarte mare: o solutie de 

constitutionalitate asupra modificarilor operate la legea darii in plata ar asigura un 

climat de previzibilitate actului de justitie, acordand imprumutatilor (in special 

celor cu credite in franci elvetieni) posibilitatea de a obtine o solutie reala de 

reechilibrare a contractului de credit prin intermediul instantei de judecata. 

 

"Legea darii in plata, sub rezerva indeplinirii unor conditii, confera imprumutatilor 

posibilitatea de a obtine in instanta adaptarea contractelor de credit sau, in 

subsidiar, transferul dreptului de proprietate asupra bunului ipotecat catre banca, cu 

consecinta stergerii datoriei", se mai arata in comunicatul citat. 

 

Asociatia Credere pentru Informarea, Consilierea si Educarea Consumatorilor a 

fost infiintata in anul 2018, la initiativa unui grup de consumatori care in ultimii 11 

ani s-au implicat in demersuri ce au avut drept obiectiv protejarea intereselor 

consumatorilor de servicii financiar-bancare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 BNR deschide conceptual piaţa de 2 trilioane de dolari a criptomonedelor: 

Nu interzicem tranzacţiile cu Bitcoin (de exemplu, n.r.), dar dacă pierdeţi, să 

nu spuneţi că nu v-am avertizat; nu interzicem băncilor să deschidă conturi 

exchange-urilor, care însă trebuie să se autorizeze la BNR şi Ministerul 

Finanţelor, ci doar să-şi cunoască clienţii, ca să nu spele bani 

În timp ce PNL şi USR/PLUS îşi împart pumni şi picioare din punct de vedere 

politic în direct, în văzul lumii, ca să ştie electoratul şi să-şi confirme încă o dată că 

nu au ce să caute împreună, lumea merge înainte cu problemele ei. 

Coincidenţă sau nu, odată cu listarea la bursa americană (NASDAQ) a Coinbase, 

cea mai importantă platformă de tranzacţionare de criptomonede din lume, ceea ce 

reprezintă în esenţă o confirmare şi o validare oficială a criptomonedelor de către 

lumea financiară mondială, la Bucureşti BNR a ieşit cu un comunicat oficial, care 

aduce câteva clarificări în privinţa investiţiilor şi tranzacţionării criptomonedelor. 
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“Banca Naţională a României constată menţinerea tendinţei de creştere a 

interesului publicului faţă de monedele virtuale
1
 (denumite şi cripto-active) şi 

atrage atenţia că, în opinia sa, acestea continuă să reprezinte active speculative, 

foarte volatile şi extrem de riscante, ce au un potenţial ridicat de a genera pierderi 

financiare la nivelul investitorilor, aşa cum s-a menţionat în comunicatele emise în 

data de 11.03.2015
2
 şi în data de 6.02.2018

3
. 

Deşi, potrivit opiniilor Autorităţii Bancare Europene, riscul de utilizare ilicită a 

monedelor virtuale se menţine ridicat, au fost create premise pentru administrarea 

acestuia. Astfel, furnizorii de servicii de schimb între monede virtuale şi monede 

fiduciare şi furnizorii de portofele digitale sunt obligaţi, începând cu 15 iulie 2020, 

să se conformeze prevederilor Legii nr.129/2019 pentru prevenirea şi combaterea 

spălării banilor şi finanţării terorismului, precum şi pentru modificarea şi 

completarea unor acte normative, cu modificările şi completările ulterioare, 

inclusiv în ceea ce priveşte cerinţa de a fi autorizaţi sau înregistraţi de Ministerul 

Finanţelor, prin Comisia de autorizare a activităţii de schimb valutar. 

Totodată, la nivel european, a fost demarat procesul de reglementare a monedelor 

virtuale şi a furnizorilor de servicii în legătură cu acestea, iar în prezent au loc 

negocieri între statele membre pe baza propunerii de Regulament elaborate de 

Comisia Europeană privind piaţa cripto-activelor
4
. 

Reglementările administrate de Banca Naţională a României nu conţin prevederi 

care să interzică instituţiilor de credit să ofere servicii de cont furnizorilor de 

servicii de schimb între monede virtuale şi monede fiduciare şi furnizorilor de 

portofele digitale. Instituţiile de credit au obligaţia de a se conforma 

prevederilor Legii nr.129/2019, respectiv de a aplica măsurile de cunoaştere a 

clientelei şi de administrare a riscurilor în domeniul spălării banilor şi finanţării 

terorismului şi ţinând cont de riscurile la care se expun ca urmare a prestării de 

servicii de cont de plăţi pentru aceste entităţi, prin adaptarea politicilor interne de 

risc şi a capacităţii de administrare a riscurilor pe baze obiective şi proporţionale. 

Manifestarea unor riscuri specifice deţinerii şi tranzacţionării monedelor virtuale şi 

volatilitatea semnificativă a preţului unor monede virtuale tranzacţionate nu 

reprezintă în acest moment o ameninţare la adresa stabilităţii financiare din 

România. 
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1
 În conformitate cu prevederile Legii nr.129/2019 pentru prevenirea şi combaterea 

spălării banilor şi finanţării terorismului, precum şi pentru modificarea şi 

completarea unor acte normative, cu modificările şi completările ulterioare, 

moneda virtuală este o reprezentare digitală a valorii care nu este emisă sau 

garantată de o bancă centrală sau de o autoritate publică, nu este în mod obligatoriu 

legată de o monedă instituită legal şi nu deţine statutul legal de monedă sau de 

bani, dar este acceptată de către persoane fizice sau juridice ca mijloc de schimb şi 

poate fi transferată, stocată şi tranzacţionată electronic.” 

Dacă citim corect comunicatul oficial, BNR spune că nu interzice tranzacţionarea 

criptomonedelor, acceptă această piaţă, dar spune că dacă românii vor pierde bani, 

având în vedere că aceste active speculative sunt foarte volatile şi extrem de 

riscante, o fac pe cont propriu. 

De asemenea, BNR precizează că reglementările date de Banca Naţională nu 

interzic băncilor să deschidă conturi platformelor de tranzacţionare şi de exchange 

şi furnizorilor de portofolii digitale. Băncile însă trebuie să-şi cunoască clienţii, să 

vadă mişcările din conturi, astfel încât aceştia să nu spele banii sau să finanţeze 

terorismul prin criptomonede. 

BNR vine cu această precizare extrem de importantă pentru că, în ultimii ani, 

băncile din România au închis treptat conturile celor care tranzacţionau 

criptomonede, sau nu primeau banii din afară din tranzacţiile cu criptomonede ale 

clienţilor din România. 

Piaţa de criptomonede a ajuns la 2 trilioane de dolari la nivel mondial şi 

boomul/interesul/dorinţa investitorilor de retail dar şi a marilor bănci de a 

tranzacţiona, investi, specula pe criptomonede sau a le tezauriza nu poate fi oprită. 

În România nu există date legate de sumele de bani investite sau deţinute de 

români în criptomonede, dar estimările indică acum 4-5 miliarde de dolari la zi, 

după creşterea absolut spectaculoasă de la începutul anului a valorii 

criptomonedelor. 

Să nu uităm că Bitcoin, cea mai tranzacţionată criptomonedă, unde şi Elon Musk, 

celebrul patron de la Tesla, a investit 1,5 miliarde de dolari, a crescut de 10 ori în 

mai puţin de 1 an. 
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De asemenea, sunt români care au bani şi în Etherium - a doua criptomonedă -, mai 

ales că acolo, la un moment dat, s-a format şi o falangă românească. 

Ca să nu mai vorbim de Elrond, o criptomonedă lansată de un grup de IT-işti din 

Sibiu, care a ajuns la o capitalizare de 3 miliarde de dolari şi care de-abia aşteaptă 

ca românii dornici de îmbogăţire să-şi bage banii şi aici. 

Problema tuturor românilor este că-şi repatriază foarte greu banii câştigaţi din 

criptomonede în conturile băncilor din România: băncile refuză primirea banilor 

din afară din cripto, arătând cu degetul către BNR, iar mulţi nu ar pot să 

demonstreze din punct de vedere al mişcărilor de cont când şi cum au investit. 

Mulţi folosesc Revolut, dar pe sume mici, încasează banii în bănci din străinătate, 

ori fac schimburi la colţul străzii - cash contra Bitcoin transferat într-un alt 

portofel, minus un comision. 

Prin comunicatul oficial al BNR privind investiţiile în criptomonede, băncile ar 

putea să deschidă piaţa dacă românii pot demonstra cu acte investiţia în 

criptomonede şi câştigurile obţinute. 

Mai ales că Ministerul Finanţelor de-abia aşteaptă să impoziteze câştigurile. 

În următoarele luni vom vedea dacă şi cât se deschide piaţa de cripto şi în 

România. 

 P.S. Duminică dimineaţă Bitcoin era în scădere cu 20%, pentru ca la miezul nopţii 

să recupereze teren şi să aibă la ora 00.16 un minus de 0,16%, fiind cotat la 56.164 

de dolari. Dacă ne uităm în urmă cu un an, un Bitcoin era la 6.866 de dolari. 

În aceste condiţii şi la asemenea creşteri, cum poţi să te împotriveşti dorinţei 

românilor şi a lumii de a investi în Bitcoin când văd că alţii au câştigat de 10 ori 

într-un an, iar la noi dobânzile sunt de maximum 3% la lei!!! 

Asta îmi aminteşte de ceea ce a scris Lucian Croitoru, consilier al guvernatorului 

BNR, într-o opinie publicată vineri în ZF: În 2000 Mugur Isărescu, atunci premier, 

s-a întâlnit la Washington cu Alan Greenspan, celebrul preşedinte al Fed – Banca 

Centrală Americană, iar printre altele au discutat şi despre faptul că băncile nu 

operează în afara pieţei, în afara a ceea ce crede opinia publică. 

https://www.zf.ro/banci-si-asigurari/lucian-croitoru-lupta-bancii-centrale-pentru-principii-1990-2020-i-20043424
https://www.zf.ro/banci-si-asigurari/lucian-croitoru-lupta-bancii-centrale-pentru-principii-1990-2020-i-20043424
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“Există o importantă lecţie în exemplul dat de Greenspan: dacă un bancher central 

nu se poate opune pieţei, şi dacă este imposibil de ştiut când o piaţă este 

supraevaluată, iar starea generală este de încredere nelimitată şi automulţumire, 

atunci dacă avertizezi rişti să nu te audă nimeni, iar dacă acţionezi rişti să fii acuzat 

că limitezi veniturile oamenilor. În fapt, publicul doreşte să fie ajutat în momentele 

dificile, dar nu admite ca vreo autoritate să întrerupă un boom economic. BNR ştie 

această lecţie, dar a considerat că este de datoria sa să vorbească despre boomul din 

anii 2006-2008 de pe piaţa imobiliară din România. Avertismentul a venit prin mai 

multe voci, inclusiv cea a guvernatorului. Ca şi în cazul lui Greenspan, s-au primit 

doar critici şi dezaprobări”, a scris Lucian Croitoru. 

Să sperăm că românii nu vor pierde prea mulţi bani în criptomonede, astfel încât să 

devină furioşi şi să se îndrepte către BNR sau alte autorităţi de reglementare în 

domeniu! 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Fuziunea USR PLUS, undă verde în instanță. Curtea de Apel București a 

respins definitiv toate contestațiile după congresul de anul trecut 

Curtea de Apel București a respins, vineri,  printr-o sentință definitivă, cerile de 

intervenție și contestațiile la adresa fuziunii USR PLUS, astfel decizia congresului 

celor două partide din 15 august 2020 va putea fi înregistrată la Tribunal. 

Practic, USR PLUS devine oficial un sigur partid, urmând ca partidele să 

organizeze un nou congres care să decidă statutul și conducerea noii formațiuni 

politice. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 aprilie 2021 14 

 

 Ministerul Agriculturii propune un sprijin financiar de 3.400 de euro/ha 

pentru cutivatorii de cimbru și busuioc/ Schema de ajutor prevede subvenții și 

pentru fenicul, muștar și coriandru 

Agricultorii care vor cultiva cimbru şi busuioc vor putea primi în acest an un 

sprijin financiar de 3.400 de euro/hectar (ha), respectiv 2.600 de euro/ha, printr-o 

schemă nouă de ajutor de minimis privind susţinerea producţiei de plante 

aromatice, potrivit unui proiect de Hotărâre publicat pe site-ul Ministerului 

Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR), citat de Agerpres. 

De asemenea, vor fi sprijiniţi şi cei care cultivă fenicul, cu 200 euro/ha, muştar – 

150 euro/ha şi coriandru – 100 euro/ha. În cazul culturilor de cimbru şi busuioc, 

suprafaţa cultivată trebuie să fie de minimum 0,5 ha. 

Potrivit documentului, producţiile minime prevăzute pentru acordarea ajutorului de 

minimis sunt de 4.000 de kilograme (kg) de plantă proaspătă/0,5 ha sau 650 kg 

plantă uscată/0,5 ha pentru busuioc; 4.000 kg plantă proaspătă/0,5 ha sau 1.000 kg 

plantă uscată/0,5 ha pentru cimbru; 800 kg sămânţă/ha pentru coriandru; 650 kg 

sămânţă/ha pentru fenicul; 950 kg sămânţă/ha pentru muştar. 

Resursele financiare necesare aplicării schemei de ajutor de minimis sunt de 

maximum 6 milioane de lei, echivalentul sumei de 1,231 milioane de euro, acestea 

fiind asigurate din bugetul acestui an al Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării 

Rurale. 

„Valoarea totală a ajutoarelor de minimis care se acordă unei 

întreprinderi/întreprinderi unice nu poate depăşi suma de 20.000 euro pe durata a 

trei exerciţii financiare, în cursul exerciţiului financiar actual, respectiv anul 

depunerii cererii de înscriere în program şi în cele două exerciţii financiare 

precedente. În situaţia în care după centralizarea tuturor situaţiilor privind sumele 

necesare reprezentând ajutor de minimis se constată depăşirea sumei maxime 

prevăzute (…), valoarea ajutorului de minimis care se acordă per beneficiar se 

reduce proporţional în vederea încadrării în bugetul alocat”, se menţionează în 

proiectul MADR. 
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Schema de ajutor de minimis se acordă întreprinderilor care îşi desfăşoară 

activitatea în domeniul producţiei primare de produse agricole, pentru susţinerea 

producţiei de plante aromatice, producătorilor agricoli persoane fizice care deţin 

atestat de producător valabil pana la 31 decembrie 2021 şi persoanelor fizice 

autorizate, întreprinderi individuale şi întreprinderi familiale şi producătorilor 

agricoli persoane juridice. 

Pentru a fi eligibili la acordarea ajutorului de minimis pentru producţia de plante 

aromatice, beneficiarii trebuie să fie înregistraţi în registrul unic de identificare 

(RIU) şi să deţină cod unic de înregistrare atribuit de către APIA; să depună cerere 

de înscriere în program; să utilizeze o suprafaţă cumulată de minimum 1 ha 

cultivată exclusiv cu una dintre culturile de coriandru, fenicul sau muştar sau o 

suprafaţă cumulată de minimum 0,5 ha cultivată exclusiv cu una dintre culturile de 

busuioc sau cimbru; să obţină producţiile minime corespunzătoare culturii 

înfiinţate; să fie înregistraţi în evidenţele Registrului agricol deschis la primăriile în 

a căror rază administrativ-teritorială se află suprafeţele cultivate cu plante 

aromatice, în anul 2021; să livreze producţiile de plante aromatice către unităţi de 

industrializare/procesare înregistrate pentru siguranţa alimentelor. 

De asemenea, beneficiarii sprijinului trebuie să facă dovada valorificării producţiei 

minime realizate, prin documente justificative în funcţie de forma de organizare. 

Dovada valorificării producţiei de plante aromatice o constituie contractul de 

vânzare însoţit de factură sau fila din carnetul de comercializare a produselor din 

sectorul agricol şi documentul de recepţie emis de unitatea procesatoare. În situaţia 

în care beneficiarul are şi calitatea de procesator, acesta face dovada procesării 

producţiei minime obţinute şi utilizate prin documente contabile interne. 

Sprijinul financiar se acordă beneficiarilor care îndeplinesc condiţiile prevăzute 

numai pentru o singură cultură dintre cele stabilite în proiect în anul 2021. 

Valoarea sprijinului financiar se exprimă sub forma unei subvenţii şi se acordă 

beneficiarilor proporţional cu suprafaţa efectiv cultivată, fiind exprimată în lei, la 

cursul de schimb de 4,8725 lei pentru un euro, stabilit de Banca Centrală 

Europeană la data de 30 septembrie 2020. 
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Potrivit prevederilor din Regulamentul de minimis în sectorul agricol, schema este 

exceptată de la obligaţia de notificare prevăzută la art. 108 alin. (3) din Tratatul 

privind funcţionarea Uniunii Europene. „Schema de ajutor de minimis 

reglementată de prezenta hotărâre nu se aplică categoriilor de ajutoare prevăzute în 

Regulamentul de minimis în sectorul agricol”, se menţionează în document. 

Asupra beneficiarilor acestui ajutor de minimis nu pot fi dispuse măsuri de 

executare silită, prin poprire, potrivit prevederilor din Codul de procedură civilă şi 

Codul de procedura fiscală. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 România, locul șase în UE la producția de grâu în 2020/ Recolta este mai 

mică cu aproape 4 milioane de tone față de anul precedent, din cauza secetei 

România a ocupat locul VI în UE la producția de grâu obținută anul trecut, cu un 

total de 6,4 milioane de tone, transmite Rador. 

Recolta din 2020 a fost mai mică cu aproape patru milioane de tone față de anul 

precedent din cauza secetei pedologice extreme, arată datele provizorii publicate de 

Institutul Național de Statistică. 

Cea mai mare recoltă la grâu a fost raportată de Franța, urmată de Germania, 

Polonia, Spania și Italia. 

Potrivit Ministerului Agriculturii, România a exportat anul trecut în spațiul intra și 

extracomunitar peste 2/3 din cantitatea obținută, încasând mai mult de 840 de 

milioane de euro. Consumul intern de grâu se ridică la aproximativ trei milioane de 

tone, din care aproximativ 2,2 milioane se utilizează în panificație. 

(Sursa: Rador) 

 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 aprilie 2021 17 

 

 Bogdan Aurescu - luni la reuniunea miniştrilor afacerilor externe din statele 

UE 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa luni la reuniunea 

miniştrilor afacerilor externe din statele membre ale UE, care va avea loc în sistem 

videoconferinţă. 

 

Potrivit unui comunicat al MAE, transmis AGERPRES, vor fi abordate situaţia 

din Georgia, relaţiile UE - India, situaţia din Myanmar, stadiul Planului Comun de 

Acţiune Cuprinzător privind dosarul nuclear iranian, relaţiile cu Mozambic şi 

perspectivele Acordului post-Cotonou. Agenda tematică propriu-zisă a reuniunii va 

include dezbateri referitoare la evoluţiile din Etiopia şi situaţia din Ucraina. De 

asemenea, miniştrii de externe europeni vor avea un schimb informal de opinii cu 

ministrul afacerilor externe al Ucrainei, Dimitri Kuleba. 

 

În ceea ce priveşte situaţia din Georgia, miniştrii vor analiza evoluţiile recente, în 

contextul crizei politice interne. "Ministrul Bogdan Aurescu va reliefa importanţa 

continuării eforturilor de mediere ale UE cu obiectivul identificării de soluţii 

concrete. Va evidenţia, de asemenea, că sprijinul UE este esenţial pentru 

consolidarea democraţiei şi a rezilienţei Georgiei şi, în general, a statelor din 

Parteneriatul Estic, având în vedere multiplele provocări cu care se confruntă 

aceste ţări în ultima perioadă", arată sursa citată. 

 

Referitor la relaţiile UE - India, miniştrii europeni vor evalua stadiul pregătirii 

Summitului UE - India, care va avea loc la Porto, pe data de 8 mai, sub preşedinţia 

portugheză a Consiliului UE. Ministrul român de externe va exprima susţinerea 

pentru atingerea unor obiective cât mai ambiţioase cu ocazia reuniunii la nivel 

înalt. Potrivit MAE, el va arăta că un parteneriat solid şi cuprinzător cu India va 

contribui la crearea unui prim pilon al implicării strategice a UE în regiunea indo-

pacifică. 

 

Cât priveşte situaţia îngrijorătoare din regiunea Tigray din Etiopia, precum şi rolul 

Uniunii Europene în soluţionarea acestei crize, ministrul Bogdan Aurescu va 

sublinia importanţa eforturilor de detensionare pentru a evita riscul de contagiune 

în întreaga regiune a Cornului Africii, cu impact indirect şi asupra UE.  

https://www.mae.ro/node/55411
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De asemenea, va evidenţia rolul important deţinut de Uniunea Africană şi de 

Autoritatea Interguvernamentală pentru Dezvoltare. 

 

Dezbaterea privind Ucraina va avea loc după vizita preşedintelui Consiliului 

European, Charles Michel, la Kiev (3 martie) şi reuniunea Consiliului de Asociere 

UE - Ucraina (11 februarie). 

 

O atenţie specială va fi acordată situaţiei de securitate din estul ţării, în urma 

evoluţiilor recente de securitate, precizează MAE. În plan intern, vor fi abordate 

eforturile de soluţionare a conflictului şi sprijinul UE în continuarea procesului de 

reforme. Demnitarul român va reitera sprijinul pentru parcursul european al 

Ucrainei şi pentru aprofundarea procesului de asociere politică şi integrare 

economică şi va încuraja continuarea eforturilor autorităţilor ucrainene în 

realizarea de reforme, în beneficiul tuturor cetăţenilor. De asemenea, va evidenţia 

poziţia principială a României privind susţinerea integrităţii teritoriale şi 

suveranităţii Ucrainei. În acelaşi timp, va exprima preocuparea pentru desfăşurarea 

de trupe şi echipamente militare ale Rusiei în Crimeea, la frontiera estică a 

Ucrainei şi, în general, în Marea Neagră. În context, va accentua necesitatea unei 

viziuni strategice privind Parteneriatul Estic şi a unei agende ambiţioase post-2020, 

care să includă consolidarea dimensiunii de securitate a cooperării cu statele 

partenere prin utilizarea tuturor instrumentelor disponibile la nivelul UE. 

 

Discuţia cu ministrul afacerilor externe ucrainean, Dimitri Kuleba, va oferi 

oportunitatea unui schimb de vederi pe teme precum relaţiile Ucrainei cu UE şi 

evoluţiile recente din estul ţării, se mai arată în comunicatul citat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeană vrea să interzică inteligența artificială folosită pentru 

supravegherea oamenilor 

Comisia Europeană vrea să prevină supravegherea oamenilor prin intermediul 

inteligenței artificiale Foto: Guliver/GettyImages 
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Reguli pentru utilizarea inteligenței artificiale 

Certificate valabile cinci ani 

Inteligența artificială este deja prezentă în viața noastră și devine pe zi ce trece o 

tehnologie tot mai dezvoltată. Evident, se ridică întrebarea: cum va fi folosită de 

către oameni, căci poate reprezenta o sabie cu două tăișuri. Va fi utilizată pentru 

control excesiv și în jocuri de putere sau va fi pusă în slujba omenirii, să o ajute în 

scopuri general recunoscute ca fiind bune? 

Momentan, nu știm răspunsul, dar Uniunea Europeană vrea reguli până nu e prea 

târziu. Așa că a anunțat că se opune folosirii inteligenței artificiale pentru 

urmărirea persoanelor. E o soluție pe dos față de China, acolo unde statul 

autocratic a perfectat urmărirea. Iar Rusia îi calcă și ea pe urme. 

Comisia Europeană vrea să interzică folosirea inteligenţei artificiale pentru 

urmărirea persoanelor şi clasificarea comportamentului lor, urmând să fie 

prevăzute amenzi de până la 4% din cifra de afaceri a unei companii care încalcă 

noile norme cu privire la inteligenţa artificială. Aceste norme vor fi anunţate 

săptămâna aceasta, potrivit Reuters. 

Reguli pentru utilizarea inteligenței artificiale 

Printre regulile ce urmează să fie propuse se numără garanţii şi autorizarea 

prealabilă pentru utilizarea inteligenţei artificiale în aplicaţii considerate cu un grad 

mare de risc, care ar putea afecta sănătatea, siguranţa, drepturile şi libertăţile 

fundamentale ale oamenilor, se precizează într-un document al Executivului 

comunitar, scrie Agerpres. 

Noile norme ar pune Uniunea în fruntea procesului de reglementare a unei 

tehnologii care a generat îngrijorări cu privire la posibilele sale efecte sociale 

negative şi la utilizarea sa ca instrument pentru controlul social de către guvernele 

autoritare. În schimb, susţinătorii inteligenţei artificiale o consideră drept un motor 

al creşterii economice. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/comisia-europeana-vrea-sa-interzica-inteligenta-artificiala-folosita-pentru-supravegherea-oamenilor-1497331#highlight-1497331-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/comisia-europeana-vrea-sa-interzica-inteligenta-artificiala-folosita-pentru-supravegherea-oamenilor-1497331#highlight-1497331-2
https://www.digi24.ro/stiri/externe/china-prima-tara-din-lume-care-creeaza-un-sistem-de-rating-pentru-cetatenii-sai-816274
https://www.agerpres.ro/economic-extern/2021/04/14/uniunea-europeana-vrea-sa-interzica-folosirea-inteligentei-artificiale-pentru-supravegherea-oamenilor--696830
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Prin acest proiect, Uniunea Europeană vrea să interzică sistemele de tip „social 

scoring”, pe fondul criticilor că unele companii abuzează de această tehnologie 

atunci când fac angajări, acordă credite sau iau alte decizii importante care pot 

favoriza grupurile privilegiate. Este sistemul creat în China, în cadrul căruia 

persoanele sunt clasificate într-un anumit „scoring social”, în funcție de activitățile 

lor. Anumite drepturi și libertăti sunt acordate cetățenilor considerați model prin 

scorul mare. Pare că Uniunea Europeana nu vrea să calce pe aceste urme ale 

Chinei. 

Certificate valabile cinci ani 

Potrivit Reuters, în documentul Comisiei se precizează că utilizarea inteligenţei 

artificiale în sistemele de identificare biometrică, în recrutarea de personal, accesul 

la instituţiile de educaţie, evaluarea credibilităţii şi cererile de azil sau viză sunt 

considerate ca având un grad mare de risc. Astfel de sisteme ar trebui supervizate 

de oameni și ar trebui înființate organisme naţionale pentru evaluarea şi emiterea 

de certificate valabile pentru o perioadă de până la cinci ani. 

Pe de altă parte, ar putea fi impuse amenzi pentru conceperea şi vânzarea de 

aplicaţii interzise pentru inteligenţa artificială, furnizarea de informaţii false către 

autorităţi sau refuzul de a coopera cu autorităţile. 

Sistemele de inteligenţă artificială utilizate la operarea armelor şi în alte 

scopuri militare sunt excluse de la aceste reguli. 

Comisarul european Margrethe Vestager urmează să prezinte aceste reguli în data 

de 21 aprilie, fiind posibil să mai fie făcute unele amendamente. Propunerea 

Comisiei va trebui negociată cu statele membre şi Parlamentul European înainte de 

a deveni lege. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ambasadorul rus la Londra: Bineînţeles că Navalnîi nu va fi lăsat să moară 

în închisoare / Casa Albă avertizează Rusia că „vor exista consecinţe” 

Ambasadorul Rusiei în Marea Britanie, Andrei Kelin, a declarat pentru BBC că 

opozantul Alexei Navalnîi nu este în pericol să moară în închisoare. 
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„Bineînţeles că nu va fi lăsat să moară în închisoare. Însă pot spune că domnul 

Navalnîi se comportă ca un huligan şi încearcă să încalce fiecare regulă stabilită”, a 

spus Kelin, precizând că Navalnîii încearcă „să atragă atenţia”, relatează News.ro. 

Andrei Kelin a menţionat că Navalnîi, încarcerat pentru o perioadă de doi ani şi 

jumătate, va fi eliberat mai devreme dacă „se va comporta normal”. 

 

Zilele trecute, medici apropiaţi ai lui Alexei Nanalnîi au cerut să li se permită să îl 

vadă pe opozantul rus, care este bolnav şi în greva foamei, ei spunând că 

acesta poate suferi în orice moment un stop cardiac. 

Navalnîi, în vârstă de 44 de ani, a intrat în greva foamei în data de 31 martie, în 

semn de protest faţă de condiţiile de detenţie din Colonia penitenciară numărul 2 

de la Pokrov, situată la 100 de kilometri est de Moscova, cunoscută drept una 

dintre cele mai dure din Rusia. 

Aliaţii opozantului rus au lansat un apel către populaţie să iasă în stradă la 21 

aprilie pentru a-i salva viaţa lui Navalnîi. 

Casa Albă avertizează Rusia că vor exista consecinţe dacă Navalnîi va muri în 

închisoare 

Consilierul preşedintelui american Joe Biden pentru securitate naţională, Jake 

Sullivan, a declarat că Administrația SUA a avertizat Rusia că vor exista 

consecinţe dacă Alexei Navalnîi va muri în închisoaree, relatează News.ro citând 

Reuters. 

 

„I-am comunicat guvernului rus că este responsabilitatea sa ce i se întâmplă 

domnului Navalnîi în custodia sa şi că va fi tras la răspundere de comunitatea 

internaţională. În ceea ce priveşte măsurile specifice pe care le-am lua, analizăm 

variante şi nu le voi spune în acest moment, dar am comunicat  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24742281-navalnii-poate-face-stop-cardiac-orice-minut-medici.htm

